
Dijaki Škofijske gimnazije Vipava v Evropskem parlamentu 
 
Na pobudo našega razrednika Alojza Grahorja smo se dijaki 3. a odločili za sodelovanje na 
Eurošoli, ki v Strasbourgu poteka že od leta 1989. Tako smo kar nekaj časa posvetili pripravi na 
regijsko tekmovanje, ki je 20. novembra 2014 potekalo na naši šoli. Skupaj z dijaki 3. c in dijaki 
gimnazije Ilirska Bistrica smo se na različne načine pomerili v znanju o Evropski uniji. Vloženo 
delo se je obrestovalo in kot zmagovalni razred smo si zaslužili brezplačen izlet v Strasbourg, kjer 
se nahaja eden od sedežev Evropskega parlamenta. 

        
V torek, 2. decembra, smo se pozno zvečer z avtobusom, 
skupaj z razrednikom Alojzem Grahorjem ter spemljevalkama 
Emilijo Grahor in Tjašo Arčon odpeljali izpred šole proti 
Strasbourgu. 
 
Po nočni vožnji smo na cilj prispeli okoli devetih zjutraj. 
Najprej smo si skupaj ogledali pomembnejše znamenitosti 
mesta. Poleg drugega smo obiskali katedralo Notre-Dame, ki 
je z višino 142 m med leti 1647 in 1874 veljala za najvišjo 
zgradbo na svetu. Po dolgem skupnem sprehodu skozi mesto 
smo si privoščili nekaj ur samostojnega ogleda. Tako smo se 
sprehodili mimo neštetih božično okrašenih stojnic in se 

naužili predbožičnega vzdušja. Dodobra premraženi smo se proti večeru odpravili v mestece Bühl, 
tik ob nemško-francoski meji, kjer se nahaja samostan Maria Hilf (hostel), v katerem smo te dni 
bivali. Druženje celotnega razreda v eni izmed sob hostla in prepevanje pesmi ob kitari je dalo 
dogajanju še poseben čar. 

     
 

Četrtek je bil namenjen obisku Evropskega parlamenta v Strasbourgu. Okoli osmih smo prispeli v 
zgradbo “Louise Weiss”, kjer so nas po varnostni kontroli, zajtrku ter vročitvi priponk zaposleni 
vodili v veliko dvorano parlamenta. Na dogodku je sodelovalo več kot 500 dijakov ter profesorjev iz 
Avstrije, Bolgarije, Hrvaške, Cipra, Češke, Danske, Estonije, Finske, Grčije Francije, Nemčije, 
Madžarske, Italije, Latvije, Malte, Nizozemske, Poljske, Portugalske, Romunije, Španije, Švedske ter 
Slovenije. Program je potekal v angleščini, udeleženci pa so lahko govorili tudi v francoščini, 
nemščini, italijanščini ter španščini. Program se je začel s pozdravi uslužbencev in predstavitvijo 
Evropskega parlamenta ter delovanja Evropske unije. Sledila je predstavitev vsake države 



udeleženke, na kateri je našo šolo in Slovenijo uspešno zastopal Martin Praček. Izpolnili smo 
vprašalnike o EU in imeli možnost uslužbencem zastaviti vprašanja o delovanju ter prihodnosti 
Evropske unije. Pogum je zbral tudi naš Matej Stanič in zastavil dobro vprašanje s področja jedrske 
energije in obnovljivih virov. 

Po kosilu smo morali udeleženci sestaviti mednarodne skupine štirih dijakov in skupaj rešiti 
vprašalnik z vprašanji v vseh uradnih jezikih EU. 

Popoldne smo se razdelili v večje skupine in razpravljali o različnih temah. Tako smo lahko izrazili 
svoje mnenje o okolju in obnovljivih virih energije, svobodi obveščanja in državljanski kulturi, boju 
proti nastajanju živilskih odpadkov, prihodnosti Evrope, priseljevanju in vključevanju tujcev ter 
zaposlovanju mladih. Svoja načela je bilo dokaj težko zastopati, vendar nam je uspelo. O predlogih 
in ukrepih smo nazadnje razpravljali in glasovali še vsi skupaj. Na koncu je potekal finale Eurogame, 
podelitev diplom, ob nošenju zastav držav članic pa smo prisluhnili tudi evropski himni.  

     
 



       
V petek zjutraj smo pospravili svoje stvari in se po zajtrku odpravili proti domu. Na poti smo se 
ustavili v Münchnu. Z avtobusom smo se tako peljali mimo Allianz Arene, muzeja BMW, 
olimpijskega stolpa ter si po želji ogledali svetovno znani tehnični muzej. Imeli smo še nekaj uric 
časa za samostojen ogled mesta, fotografiranje, nakupe in druženje. Okoli šestnajste ure smo se 
končno odpravili proti Sloveniji, kamor smo prispeli okoli polnoči. 

 
Izlet je bil za vsakega izmed nas vsekakor nepozabna izkušnja, nima namreč vsak možnosti sedeti v 
Evropskem parlamentu in deliti mnenje ter izkušnje z mladimi iz celotne Evrope. Z medkulturnim 
sodelovanjem se lahko drug od drugega marsikaj naučimo. Ugotovili smo, da so podobna 
zasedanja mladih iz celotne unije zelo pomembna. Komunikacija v tujem jeziku, spoznavanje 
kulture in izkušenj mladih lahko veliko pripomorejo k skupnemu dobremu in boljši prihodnosti nas 
vseh. Pri usklajevanju želja in ciljev je pomembno mnenje vsakega posameznika, vsake države. V 
mozaik prihodnosti tako lahko vsak prispeva svoj delček, ki je nenadomestljiv. Hvaležni smo, da 
smo imeli možnost prispevati svoj delček. 

 »Kdo, če ne mi, in kdaj, če ne zdaj?« Čas je, da poskrbimo, da bo tudi doma naše mnenje slišano in 
upoštevano, na mladih namreč svet stoji! 
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